
Vyhodnocení ročního plánu EVVO za školní rok 2015/2016 

Dlouhodobým cílem naší školy je snaha podporovat zájem žáků o přírodu, dění 

v regionu, proto každý rok na začátku školního roku všichni učitelé společně 

naplánovali akce EVVO a aktivně se zapojovali do jejich realizace. O chystaných 

akcích byli informováni na nástěnce ve sborovně či na pracovních poradách.  

Pedagogové zařazovali do výuky projektovou výuku, uplatňovali postupy, metody a 

formy práce, které vedou k naplňování výchovně vzdělávacích cílů. Témata věnující 

se EVVO se objevovala průběžně během roku ve všech předmětech.  Žáci byli 

seznamování s proměnami přírody v různých ročních obdobích. V hodinách výtvarné 

výchovy a pracovních činností využívali přírodniny. V přírodovědě a prvouce 

pozorovali přírodniny. Jak se správně starat o své zuby, se žáci dozvěděli pomocí 

výuky Zdravé zuby.  Učitelka Sušňová ve 4. a 5. ročníku realizovala integrovaný 

tematický celek s environmentálním zaměřením, který se konkrétně věnoval 

problematice Odpadů. I v letošním roce jsme byli zapojeni do celorepublikového 

projektu Recyklohraní, splněn byl jeden úkol, za který získala škola 250 bodů. Na 

počátku roku, jako každý rok, jsme navštívili myslivce v Březinách. Pan ing. Michal 

Zubíček seznámil žáky s tématem myslivosti. V jarních měsících navštívil školu 

odborník přes Egypt, který žákům vyprávěl o Egyptu a pyramidách v Gíze.    

Ve škole se snažíme o to, abychom v žácích vzbudili zájem o dění a život v regionu, 

ve kterém žijí. Ve výtvarné výchově a pracovních činnostech jsme s žáky připravili 

výrobky na Vánoční jarmark. V květnu jsme si společně se starostou obce Vojtěchem 

Zubíčkem, bratrem farářem Miroslawem Jelínkem a občany Kateřinic připomněli 

učitele a obyvatele, kteří padli ve válce. V měsíci dubnu se uskutečnil výlet do Prahy, 

kde jsme navštívili Muzeum voskových figurín, Imaginárium, výstavu Titanic a Petřín. 

V červnu se celá škola prezentovala v evropském kole soutěže „Vesnice roku“.  

Všechny uskutečněné akce byly dokumentovány. Fotografie jsou archivovány  

v kronice školy, na webových stránkách školy, facebooku a v kateřinickém 

infokanálu. Rodiče i veřejnost byla o akcích informována na webových stránkách, 

facebooku a pomocí písemných zpráv. Výtvory žáků byly prezentovány na nástěnce 

ve škole, před školou a před obecním úřadem. Na besídce věnované maminkám 

prezentovali žáci 4. a 5. ročníku svůj projekt Krásy Prahy, rovněž zde byl představen 

krátký film žáků 3. ročníku, který vytvořili za přispění pana učitele Martina Műllera. 

V minulém roce probíhal v naší škole kroužek Veselá věda. Každoročně se 

účastníme vědomostní soutěže „Poznej a chraň“. Letošní soutěž zaměřená na vodu 

byla úspěšná.  Žáci 5. ročníku Jiří Sušeň, Veronika Zbranková a Vojtěch Trtík získali 

v oblastním kole ve Vsetíně první místo. Bohužel se nemohli zúčastnit i krajského 

kola. 

Ředitelka školy dbá na to, aby si pedagogové rozšiřovali svou odbornou způsobilost 

a metodickou přípravu. Proto si Mgr. Renata Sušňová rozšiřovala své vzdělání 

v oboru učitelství pro 1. stupeň. V zimních měsících úspěšně složila zkoušku 



z předmětu Základy přírodních věd a dokončila závěrečnou práci na téma 

„Integrovaný tematický celek s environmentálním zaměřením“.  Ostatní pedagogové 

jsou o akcích EVVO průběžně informováni na krátkých poradách.  

Součástí školy je i školní zahrada, která byla v minulém roce hojně využívána dětmi 

z družiny. Bohužel plocha trávníku byla v důsledku dlouhodobého sucha a 

nadměrného užívání silně poškozena. Vznikla zde holá místa, která by měla být 

v následujícím roce doseta. Před školou byly vysazeny sazenice jednoletých květin, 

které vypěstovali žáci 4. a 5. ročníku v rámci pracovních činností. O podzimní úklid 

listí se v uplynulém roce postarala paní školnice, která spadané listí posekala a 

posbírala sekačkou. Pobyt ve třídách zpříjemňovaly pokojové květiny, o něž se 

většinou starala paní školnice. Ve školní družině bylo v zimě umístěno krmítko. 

Krmení zajistily děti z družiny. Před vánocemi si žáci vyzdobili vánoční stromeček a 

poslední školní den před Vánocemi si při společném posezení připomněly vánoční 

zvyky a tradice. Snahou ředitele i učitelů školy je vyučování pomocí názorných 

pomůcek, které pomáhají osvojování důležitých poznatků. Pro výuku prvouky a 

přírodovědy bylo zakoupeno pět sad obrázků Prvouka 1, 2, 3, 4, 5 od společnosti 

Media DIDA. Nebyly zakoupeny žádné PC programy s přírodní tematikou. 

Jedním z dlouhodobých cílů školy je provoz školy šetrný vůči životnímu prostředí. 

V uplynulém roce proběhla u žáků 4. a 5. ročníku integrovaná tematická výuka 

zaměřená na odpady. Žáci během 9 hodin získali dostatek informací o tom, co a jak 

třídit, proč je třídění důležité, co se vyrábí z recyklovaného materiálu. Učitelé se také 

snažili šetřit papírem. Využívali oboustranného kopírování. Jednostranně potištěné 

papíry byly dále využívány v pracovních činnostech k výrobě výrobků nebo v družině 

ke kreslení. Žáci 4. a 5. ročníku se naučili vyrobit z potištěného papíru recyklovaný 

papír, který následně využili k výtvarným účelům.  

Na školním dvoře za školou byl umístěn velký kontejner na třídění papíru, který je 

součástí projektu „Papír za papír“. V uplynulém roce byl dvakrát vyvezen. Za 

odevzdaný papír dostala naše škola sešity, které budou využity v následujícím 

školním roce. I v tomto školním roce byly v prostorách školy a kulturního domu 

umístěny nádoby na třídění elektrozařízení a baterií. Bylo nasbíráno a odvezeno 29 

kilogramů baterií. Je to méně než v uplynulých letech. 

Žáci školy byli upozorňování na šetrné zacházení s vodou a elektrickou energií. 

Počítače byly po práci vypínány, rovněž osvětlení v místnostech bylo regulováno. 

WC a vodovodní kohoutky byly kontrolovány, zda z nich zbytečně neuniká voda. 

Vytápění v prostorách školy nefunguje stále tak, jak by mělo. V některých 

místnostech byla zima a v jiných velké teplo, proto se v nich muselo příliš větrat. 

Teplota během prázdnin a v nočních hodinách byla regulována. 

Jedním z nejdůležitějších cílů současné školy je výchova ke zdravému životnímu 

stylu. Již několikátý rok je naše škola zapojena do projektu ovoce do škol. Rovněž ve 

školní jídelně se zvětšilo množství syrového ovoce a zeleniny, které žáci dostávají. 



Ve škole funguje kroužek pohybových her, který má vést k aktivnímu trávení volného 

času a větší pohybové aktivitě. 

ZŠ Kateřinice podporuje spolupráci s obecním úřadem, ostatními školami a dalšími 

složkami Kateřinic. Každoročně organizujeme společně s obecním úřadem Adventní 

setkání seniorů s dětmi. V uplynulém roce bylo na téma „Paměti pašíka Vašíka“. 

Dále žáci ZŠ a MŠ Kateřinice předvedli pásmo na vánočním jarmarku, secvičili 

krátké scénky na prezentaci evropského kola soutěže Vesnice roku. Prostředí 

Kateřinic se snažíme udržovat v čistotě. V jarních měsících v dubnu sbíráme kolem 

cest a potoků odpadky. Nasbírané odpady odvážejí pracovníci obce. Jednou 

z pravidelných akcí školy je Lucerničkový průvod a Drakiáda ve spolupráci s MŠ 

Kateřinice. V červnu se v prostorách DBCB Březiny a tělocvičny uskutečnila 

Olympiáda malotřídních škol, která byla velmi úspěšná. S organizací nám pomohli 

rodiče a skauti ze Svazu Junáků. Velmi přátelské vztahy také udržujeme s místním 

mysliveckým spolkem, který uspořádal besedu s dalším doprovodným programem 

v areálu střelnice. 

V posledních letech navázala naše škola velmi dobré vztahy s rodiči žáků a 

kateřinickou veřejností. V září se škola otevřela veřejnosti.  Ústředním tématem 

tohoto dne otevřených dveří bylo „Po stopách indiánů“. Pro žáky byly přichystány 

pohybové, výtvarné a hudební aktivity.    V předvánočním a velikonočním čase se 

rodiče mohli setkat na tvůrčích dílnách. A v květnu jsme pro maminky uspořádali ve 

spolupráci se ZUŠ Morava Den matek. Den dětí pořádaný ve spolupráci s MŠ 

Kateřinice, OÚ a SPK nebyl uskutečněn, z důvodu účasti v soutěži Vesnice roku. 

 

Závěr 

V uplynulém roce proběhlo mnoho akcí. Většina z nich byla dlouho dopředu 

připravována, jiné se uskutečnily bez delšího plánování. Cílem veškerého snažení 

těchto aktivit bylo zapojení žáků do dění v obci, podpora jejich zájmu o přírodu a 

místní tradice. I přesto, že některé tradiční aktivity neproběhly, jako např. Dětský den, 

lze konstatovat, že uplynulý rok byl velmi plodný a úspěšný. 

 

Zpracovala: Mgr. Renata Sušňová 
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